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Daniela Černá

70 000 mrtvých, zranění ani nevím. „Dali jsme Ukrajincům
šunty.“ Generál Šándor o Ukrajině s čísly

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/70-000-mrtvych-zraneni-ani-nevim-Dali-jsme-Ukrajincum-sunty-General-Sandor-o-
Ukrajine-s-cisly-744524

16.10.2023 16:25 | Analýza

Evropský parlament ve Štrasburku bude schvalovat podporu pro
Ukrajinu na léta 2024–2027. I když mohli mít někteří obavy, protože
jde pouze o desítky mld. euro, Piráti jednání dali pro české
novináře tečku. Ptali jsme se bezpečnostního experta Andora
Šándora a europoslance Tomáše Zdechovského (KDU-ČSL).
Šándor uvedl, že Ukrajina už má 70 000 mrtvých vojáků a počet
zraněných ani není znám. 40 % vojáků je tak z boje vyřazeno. A
cena obnovy Ukrajiny dle něho také bude vyšší.

Sdílej

Foto: Repro Youtube 
Popisek: Bývalý šéf vojenského zpravodajství,

generál Andor Šándor

„Logický krok. Navazuje na předchozí. Ukrajina bez toho, aniž by měla
podporu Evropské unie by se v současné době dostala do obrovských
finančních problémů. Tohle jí dává záruky před věřiteli i v době, kdy je
napadená Ruskem, zvládnout svoji fiskální politiku. Pro mě to není
žádné překvapení. Právě naopak. Je to ukázka, že Evropská unie drží
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slovo a své partnery nenechá ani v tíživých situacích padnout,“ uvedl
europoslanec. A jestli bude částka 50 mld. euro dostatečná? „V tuto
chvíli to není schopen nikdo říct. Jsou i další státy, které se k tomu
připojují. Austrálie, Nový Zéland, Spojené státy americké, které dávají
další záruky, další pomoc. To ukáže čas následujících let,“ zmínil. (50
miliard eur je více než 1,2 bilionu korun - pozn.red.)
Předpokládá se, že Maďarsko bude pomoc opět blokovat. „To je
možné, nicméně Maďarsko v současné době má domluvené nějaké
ústupky ohledně jiných politik. Předpokládám, že blokování nebude tak
vážné,“ uvažoval. „Polsko je dlouhodobě velký podporovatel Ukrajiny,“
dodal.     

Reagoval i na dotaz, který se týkal vyzbrojování Ukrajiny. „Chceme,
aby byla Ukrajina schopná systematicky bojovat proti korupci a
nenechávala v žádném případě na pochybách státy, které jí dodávají
výzbroj a výstroj o tom, že má situaci pod kontrolou. Je to pro nás
klíčová věc. Chceme pomoct Ukrajině v boji proti korupci a proti tomu,
abychom i do budoucna rozptýlili jakékoli obavy, že je pomoc věcná.“

Slovo generála Šándora

Ukrajinská protiofenziva se soustředí zejména na Záporožskou oblast
na jihu země, každopádně postup příliš rychlý není. „Od samého
začátku na rozdíl od řady progresivistických analytiků, bojovníků, jsem
byl velmi skeptický v tom, jaké úspěchy mohou Ukrajinci na velmi
široké frontě dosáhnout. Ukrajina šla do protiofenzivy s tím, že
potřebovala před summitem NATO ve Vilniusu ukázat hmatatelné
úspěchy, šla do protiofenzivy nepřipravená proti velmi dobře
zbudované obraně ruské armády,“ konstatoval.

„Ti, kteří se snažili omlouvat pomalý pohyb, mluvili o tom, že téměř dva
měsíce provádí Ukrajina průzkum bojem, a to je samozřejmě z hlediska
vojenského nesmysl. Dokazuje neerudici těch, kteří nechtějí vidět
realitu na zemi. Přejí si porážku bez ohledu na situaci, která panuje.
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Samozřejmě že bych byl také rád, kdyby Rusko za svoji agresi nebylo
odměněno územními zisky, ale snažím se vidět realitu. To, čemu jsme
říkali protiofenziva, je za svým kulminačním vrcholem, pokud vůbec
nějaký byl,“ dodal.

„Bohužel podpora Západu, bez které by byla Ukrajina dávno pryč, je
limitní. Limitní v množství dodané techniky a v její kvalitě. Je potřeba si
říct, že mnohdy jsme dali Ukrajincům šunty. Hlavní, co Ukrajině chybí,
je zřejmě lidský personál. Pokud připustíme, že nějakých sedmdesát
tisíc ukrajinských vojáků bylo zabito, nevím, jak velký počet zraněn, dá
se říct, že je čtyřicet procent z bojů vyřazeno. To je skutečně velké
procento, které bojeschopnost Ukrajiny ochromuje,“ uvedl.

Fotogalerie: - Propalestinská demonstrace

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Propalestinska-demonstrace-13609#1
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Propalestinska-demonstrace-13609#2
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Propalestinska-demonstrace-13609#3
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Propalestinska-demonstrace-13609#4
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Bezpečnostně kritické datum…

„Celý konflikt je i v tom, jak je popisován z obou stran. I ruská tažení u
Avdijivky jsou také limitní, což sám připouští i Putin. Celkově lze říct, že
letní ofenziva nedosáhla žádného hmatatelného úspěchu. Jestli někde
byli Ukrajinci úspěšní, což je evidentní, tak je to zasahování ruských
týlů, některých lodí, skladů, velitelských stanovišť apod. řekněme v týlu,
což jsou některé výsledky spektakulární. Na druhé straně se obávám,
že nebudou mít žádný zásadní vliv na průběh konfliktu, který
sledujeme. To poslední, co se v negativním smyslu mohlo Ukrajincům

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Propalestinska-demonstrace-13609#5
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Propalestinska-demonstrace-13609#6
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stát, je 7. říjen, kdy došlo k překvapivě obrovskému útoku Hamásu proti
Izraeli, kdy pozornost světa především Spojených států bude strhávána
na Izrael, neboť konflikt, který se tam rozvíjí může mít nedozírné
následky. Tudíž jde Ukrajina svým způsobem stranou. Bylo to vidět
také na nenadálé návštěvě Zelenského na zasedání ministrů obrany
Severoatlantické aliance,“ zmínil. „Rusko bude i nadále útočit proti
velkým správním centrům ve snaze zlomit ukrajinský odpor. To samé
budou dělat Ukrajinci, budou se snažit zasahovat ruská centra na
Krymu, ale také na pevnině Ruské federace. To je prostě součástí
konfliktu, který vidíme na pozemní frontě. Vidíme, že obě strany se
snaží zasahovat zázemí, týl té druhé s různými úspěchy. Když bych
řekl, že ukrajinské jsou řekněme pozoruhodné, to znamená, že ruské
mají vážné dopady pro obranu Ukrajiny. Je potřeba říci, že v tuto chvíli
je už 55 procent kritické infrastruktury zničeno,“ dodal.

Ukrajinu podporujeme a jak například?

„Už v této chvíli se odhaduje, že na rekonstrukci Ukrajiny bude potřeba
přes 400 mld. dolarů (9,36 bilionu korun - pozn.red.), což je suma
podstatně větší, než se Evropský parlament bude snažit odhlasovat. Je
vůbec otázkou s ohledem na probíhající konflikt, zda se dostanou naše
politické proklamace do fáze realizační. Od začátku podporujeme
Ukrajince v boji, ale naše praktické kroky zaostávají. Jsme v situaci, že
Ukrajinci věří, že dostanou vše proto, aby byli schopní ustát ruskou
agresi. Já se obávám, že tomu tak v praxi prostě není a že se ochota
může snižovat z řady důvodů. Včetně toho, že jak se říká, slibem
nezarmoutíš, my už jim moc co dát nemáme, ale také nechceme.
Příklad je, Britové dali Ukrajincům čtrnáct tanků Challenger, jeden typ
už je zničen, ale víc jim nedají. Teď přišlo pár amerických tanků
Abrams a nejsem si jist, že budou mít rozhodující vliv na konflikt.
Dostali řadu zastaralých krámů v podobě Leopard 1, což jsou



7/9

problémy. Sliby se válka vyhrát nedá. Že něco odsouhlasíme,
odhlasujeme, vidím stále spíše více v rovině proklamační a
propagandistické,“ dodal.     
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Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.
reklama

Článek obsahuje štítky

euro , europoslanec , Evropský parlament , KDU-ČSL , Maďarsko ,
NATO , piráti , Polsko , Rusko , Šándor , Ukrajina , ztráty , Štrasburk ,
Zdechovský , Vilnius , Severoatlantická aliance

http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/euro
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/europoslanec
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Evropsk%C3%BD%20parlament
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/KDU-%C4%8CSL
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ma%C4%8Farsko
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/NATO
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/pir%C3%A1ti
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Polsko
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Rusko
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C5%A0%C3%A1ndor
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ukrajina
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/ztr%C3%A1ty
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C5%A0trasburk
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Zdechovsk%C3%BD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Vilnius
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Severoatlantick%C3%A1%20aliance


8/9

Ukrajina (válka na Ukrajině)

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již pocházejí z
jakékoliv strany konfliktu. Obě válčící strany z pochopitelných důvodů
mohou vypouštět zcela, nebo částečně nepravdivé (zavádějící)
informace.

Stručné informace týkající se tohoto konfliktu aktualizované ČTK
několikrát do hodiny naleznete na této stránce. Redakční obsah PL
pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

autor: Daniela Černá

Mgr. Bc. Vít Rakušan byl položen dotaz

selhání

Jak je možné, že ještě není dořešeno financování strany, když už je
dva rorky po volbách? Jak je možné, že úřady registrují nějaké
nesrovnalosti po tak dlouhé době? Jak to, že na ně nepřiřšly dřív?
Podle mě tady něco smrdí

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 39

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Valka-na-Ukrajine-on-line-aktuality-694197
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-Bc-Vit-Rakusan-113425
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-Bc-Vit-Rakusan-113425
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=156423
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Vstoupit do diskuse Tisknout
Diskuse obsahuje 19 příspěvků
 

Uživateli nejlépe hodnocený komentář

Kdyby si Ukrajinci nezačínali, nemusela žádná vojenská operace
začínat. Tak jednoduché to je. Není neobvyklé to, že kdo začne , 
jmc , 16.10.2023 16:48:35
dopadne nakonec nejhůř.
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Další články z rubriky

16:48 Co je v obilí z Ukrajiny? Našli 17 salmonel, 11 GMO, 6 mykotoxinů. A
rtuť, železo a olovo

Agrární komora České republiky varuje před ukrajinskými obilovinami,
které stále zaplavují evropský …

16:25 70 000 mrtvých, zranění ani nevím. „Dali jsme Ukrajincům šunty.“
Generál Šándor o Ukrajině s čísly
14:32 Polsko míří k EU, ale Orbán jel do Číny. A nemlčel tam
11:02 „Nizké ceny. Nejlepši.“ Poláci nás začali lovit službami zdarma
13:14 Západ nás podporuje málo, věří 30 % Ukrajinců. Žádné
kompromisy, volají
9:42 Útoky přímo v USA. Šéf FBI zmrazil Ameriku
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